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zřejmě zástupci Státního fondu 
dopravní infrastruktury, projektantů 
a všech dodavatelů stavby. Přítomen 
byl rovněž člen rady Ústeckého kra-
je Jiří Šulc, který má v gesci dopravu 
v našem kraji, a představitelé okol-
ních měst a obcí. 
 Podle krajské hejtmanky přispěje 
další úsek rychlostní komunikace ke 
zkapacitnění této významné silnice, 
která spojuje Prahu s Chomutovem 

a je potřebná nejen pro stávající 
i potenciální investory v krajské stra-
tegické průmyslové zóně Triangle 
i v dalších zónách přilehlých okresů, 
ale pro celý průmysl a podnikatelskou 
sféru Ústeckého kraje. Mimořádný je 
také podíl této silnice na zlepšení bez-
pečného cestování, vždyť na křížení 
R7 se silnicí 1/27 od Mostu do Plzně 
bylo v nedávné minulosti spousty tra-
gických dopravních nehod. 

 Celá silnice R7 by měla být dokon-
čena v letech 2017 jako čtyřprou-
dová rychlostní komunikace v délce 
téměř 70 kilometrů i s napojením 
na dálniční síť v sousedním Němec-
ku. Nově otevřený úsek si vyžádal 
náklady přes miliardu korun, kte-
ré tu byly prostavěny od loňského 
března do 2. října 2009. Podstat-
nou část – 85 % – tvořily dotace 
z evropských fondů.

KOMERČNÍ PŘÍLOHA

Dnes, tedy v pátek 30. října, 
máte poslední možnost 

zapojit se do ankety, která již 
v druhém ročníku určí Doprav-
ce roku Ústeckého kraje, ten-
tokrát pro rok 2009. Do uzá-
věrky našich novin hlasovalo 
už téměř osm set občanů, a to 
prostřednictvím anketních líst-
ků, které vyšly několikrát v Kraj-
ských novinách Ústeckého kra-
je nebo v týdeníku Metropol 
a také elektronicky na inter-
netu – http://dopravceroku.
kr-ustecky.cz. Tato možnost je 
ještě pro pátek otevřena i pro 
vás! Dopravce roku Ústecké-
ho kraje 2009 bude slavnostně 
vyhlášen 12. listopadu v Ústí nad 
Labem a tam zazní také jména 
deseti vylosovaných účastníků 
ankety. Těm zaplatí Ústecký kraj 
celoroční jízdné zdarma u vybra-
ného dopravce.

Dopravce roku 2009
Ústeckého kraje Přibylo šest kilometrů na R 7

Zajištění kvalitní a dostupné re-
gionální dopravy, a to včetně

vlakové, zůstává jednou z hlavních
priorit Ústeckého kraje. Nicméně
realita v podobě ekonomické krize,
která má za následek propad v pří-
jmech v krajské kase na hranici tři
čtvrtě miliardy korun, vyžaduje při-
jetí některých úsporných opatření,
které se dotkly i dopravy. Ústecký
kraj proto nahradil předražené staré
vlaky ekonomičtějšími a moderními
autobusy. 
 Mezi Mikulášovicemi a Rum-
burkem jsou v provozu dvě různé
železniční tratě, jižní (084) a sever-
ní (083). Zatímco severní trasa je
cestujícími více využívaná, spoji na
jižní trati jezdí v průměru pouze
16 cestujících. Trať je trvale nevy-
tížená a navíc na této trase Ústecký
kraj souběžně zajišťoval i oblíbe-
nější autobusovou dopravu, což je
v rozporu se směrnicemi EU. Od
13. prosince tak zůstanou vagony
pro všechny pracovní dny na trati
084 v depu a místo nich vyjedou na
lince 401 novější autobusy. Cestující
budou mít namísto osmi vlakových
zastávek k dispozici 19 autobuso-
vých. 

Pokračování na str. 2

Místo vlaků
moderní 
autobusy

situaci v oblasti odpadového hos-
podářství. V otázkách se starostové 
zaměřili na problematiku zhorše-
ného odbytu vytříděných odpadů 
v době hospodářské recese. 
 „V letošním roce se hospodářská 
krize projevila snad ve všech oblas-
tech a odpadové hospodářství není 
výjimkou. Také bylo avizováno mno-
ho legislativních změn týkajících se 
měst a obcí, které zatím nevešly 
v platnost. Naší snahou je seznámit 
starosty s aktuálními informacemi 
v oblasti odpadového hospodářství, 
které se týká současné situace,“ 
sdělil náměstek Arno Fišera.
 Program byl rozdělen na teore-
tickou a praktickou část. V nich 
se starostové měst a obcí dozvě-
děli veškeré povinnosti a pravo-
moci, které dopadají na původce 
odpadu. Během semináře zaznělo 
mnoho příkladů vycházející z praxe 
v Ústeckém kraji, které sloužily jako 
návody pro zefektivnění nakládání 
s odpady nebo vystihují specifi ka 
našeho kraje.

Arno Fišera: Efektivněji 
v nakládání s odpady

Stavba západního mostu přes
Labe pod Litoměřicemi je u kon-

ce. Investor akce, tedy Ústecký
kraj, vyhlašuje společně s Městem
Litoměřice soutěž o nejhezčí název
mostu. Své nápady můžete v zale-
pených obálkách nosit do infor-
mačního centra městského úřadu,
případně je zasílat poštou na adre-
su IC (Mírové náměstí 15/2, Litomě-
řice), přičemž na obálku napište vel-
kými písmeny „ZÁPADNÍ MOST“.
Uzávěrka soutěže je 15. listopa-
du. O nejlepším návrhu rozhodne
komise složená ze zástupců města
a Ústeckého kraje.  Na vítěze čeká
desetitisícová odměna věnovaná
Ústeckým krajem, kterou hejtman-
ka Jana Vaňhová předá v den slav-
nostního otevření stavby. Měl by jím
být jeden z prosincových dnů. 
O konkrétním termínu 
bude veřejnost včas 
informována.

(eva)

Navrhněte jméno 
nového mostu

Za přítomnosti hejtmanky Ústec-
kého kraje Jany Vaňhové a před-

stavitelů Litvínova i okolních obcí 
bylo uvedeno do provozu nové ope-
rační středisko Městské policie Litví-
nov. Středisko přispěje ke zkvalitnění 
bezpečnosti a pořádku ve městě, 
jeho vybavení včetně kamerového 
systému si vyžádalo investici ve výši 
3,5 mil. Kč. Částka jednoho milionu 
korun je z Fondu hejtmanky Ústec-

kého kraje. Jana Vaňhová při slav-
nostním otevření též řekla: „Jsem 
ráda, že jsem přítomna prvním 
krokům existence tohoto střediska, 
které za účasti jednotek pracovníků 
a za pomoci zákonů a spravedlnosti 
bude podporovat činnost městské 
policie a napomůže ke snížení kri-
minality a prosazení pořádku jak ve 
městě, tak v návaznosti na ostatní 
složky v celém Ústeckém kraji.“

 Do Janova, části Litvínova, přiby-
lo šest nových kamerových bodů 
a technologie kamerového systému 
byla zmodernizována řadou novi-
nek. Dohled nad kamerovým systé-
mem budou mít čtyři zaměstnanci 
městské policie, kteří budou doto-
váni úřadem práce. Jedná se o lidi 
se sníženou pracovní schopností, 
kteří jinak hledají obtížně uplatnění 
na trhu práce. 

Litvínovská policie v novém

Rychlostní komunikace R7, která 
jako silnice 1. třídy patří státu, se 

dočkala hned na začátku října další-
ho rozšíření. Mezi obcemi Vysočany 
a Bitozeves byl dán do užívání nový 
téměř šestikilometrový úsek této 
strategické krajské komunikace, 
a to včetně mimoúrovňové křižo-
vatky u Vysočan na rozhraní okresů 
Chomutov a Louny. Předání stavby 
se zúčastnila hejtmanka Ústeckého 
kraje Jana Vaňhová, ministr dopravy 
Fischerovy vlády Gustáv Slamečka, 
generální ředitel Ředitelství silnic 
a dálnic ČR Alfréd Brunclík a samo-

Ústecký kraj je připraven na 
ofi ciální spuštění Informační-

ho systému datových schránek, ke 
kterému dojde 1. listopadu 2009. 
V pondělí 19. října byla hejtmankou 
Janou Vaňhovou aktivována datová 
schránka Ústeckého kraje. Ta má 
číslo t9zbsva. Datová schránka je
zřizována dle zákona č. 300/2008 
Sb. (o elektronických úkonech a au-
torizované konverzi) všem orgánům 
veřejné moci a právnickým osobám, 
dobrovolně si ji mohou také zřídit 
fyzické osoby. Datové schránky 
slouží pro zabezpečený elektronic-
ký způsob komunikace.

Datová 
schránka kraje

Na seminář na téma odpadové-
ho hospodářství měst a obcí 

Ústeckého kraje pozval na krajský 
úřad náměstek hejtmanky Ústec-
kého kraje Arno Fišera zástupce 
měst a obcí. V úterý 20. října se tak 
starostové seznámili s programem, 
který vychází ze snahy pomoci 
městům a obcím, jako původcům 
komunálních odpadů, především 
předat přesné informace o aktuální 

Zprava: Jana Vaňhová, primátorka Chomutova Ivana Řápková, Gustáv Slamečka a Alfréd Brunclík
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Na svém 28. jednání (7. října) 
Rada Ústeckého kraje
● souhlasila s prezentací Národní-
ho parku České Švýcarsko v galerii 
Českého centra v Bruselu (Český 
dům) od 3. – 15. 12.; náklady na 
tuto akci nepřesáhnou půl milionu 
Kč a budou hrazeny z jiných zdro-
jů než z rozpočtu kraje, 
● jmenovala pracovní skupinu 
odborníků pro řešení obnovy 
poškozených porostů smrku pich-
lavého v Krušných horách. Úko-
lem skupiny bude předkládat radě 
doporučení a odborná stanoviska 
pro  jednání s příslušnými minis-
terstvy a vládou ČR k zabezpe-
čení prostředků k obnově lesních 
porostů a pro stanovení dotační 
politiky kraje v oblasti lesního hos-
podářství,  
● rozhodla o zahájení přípravy 
realizace následujících investičních 
akcí: Doubravská spojka (Tepli-
ce), Západní obchvat Podbořany, 
Obchvat Libochovice, Duchcov 
– severní obchvat, Jiřetín pod Jed-
lovou – severní obchvat, Obchvat 
Vrutice – Svařenice, Obchvat Siře-
jovice, Okružní křižovatka Štětí, 
Reko mostu na silnici č. II/261 
Počeplice, Okružní křižovatka 
III/2524 s městskými komunikace-
mi v Chomutově, Okružní křižo-
vatka III/00732 s městskými komu-
nikacemi v Chomutově, Okružní 
křižovatky II/528 Ústí nad Labem.

8. zasedání Zastupitelstva Ús-
teckého kraje, které jednalo 
21. října
● schválilo poskytnutí věcných 
darů pro činnost složek Integrova-
ného záchranného systému Ústec-
kého kraje. Tyto dary jsou nutné 
pro zabezpečení ochrany obyvatel-
stva nejen v době krizových situací, 
ale při každodenní činnosti,
● rozhodlo o poskytnutí neinves-
tičních dotací z Fondu hejtmanky 
ÚK městu Meziboří, Pilotklubu 
Chomutov, ROXY II, a.s., obci 
Radnice, T.J. Lovochemie Lovosi-
ce,  městu Ústí n. L. (pro Městský 
obvod Střekov), městu Bílina, měs-
tu Ústí n. L., 1. Krušnohorskému 
rybářskému občanskému sdružení, 
a městům Jirkov a Duchcov, 
● rozhodlo o sloučení příspěvko-
vých organizací Ústeckého kraje 
v oblasti sociální: Ústav sociální 
péče Česká Kamenice s Ústavem 
sociální péče Stará Oleška dnem 
1.1. 2010, 
● rozhodlo o sloučení příspěvkové 
organizace Ústeckého kraje Školní 
statek, Kadaň, Jezerka s Krajskou 
majetkovou, příspěvková organi-
zace, a to dnem 1.1. 2010,  
● rozhodlo o sloučení Střední školy 
technické, Ústí nad Labem, U Pan-
ského dvora 1006, p.o. s  Integro-
vanou střední školou stavební, Ústí 
nad Labem, Čelakovského 5, p.o. 
dnem 1. září 2010. 

Z jednání rady a zastupitelstva

Novým velvyslancem Spolko-
vé republiky Německo v naší 

zemi je od letošního září Johan-
nes Haindl. Jedna z jeho prvních 
cest při poznávání českých regio-
nů vedla na ústecké hejtmanství. 
Poprvé se tak setkal s hejtmankou 
Ústeckého kraje Janou Vaňhovou, 
s níž téměř hodinu hovořil o téma-
tech spolupráce ČR a SRN a samo-
zřejmě především o přeshraničních 
vztazích mezi Ústeckým krajem 
a Svobodným státem Sasko. 
S uspokojením vyslechl německý 
velvyslanec od představitelky kraje, 
že spolupráce mezi oběma regiony 
na obou stranách Krušných hor se 
dobře rozvíjí, a to od oblasti kultu-
ry až třeba po regionální dopravu. 
Zajímal se o součinnost členů inte-
grovaných záchranných systémů 
při zásazích v Krušných horách 
a převzal i dva dárky – dvojjazyč-
ný kapesní slovník pro příslušníky 
integrovaných záchranných sys-
témů včetně velkého odborného 
slovníku. Obě brožury vydal vloni 

Ústecký kraj. Dále Jana Vaňhová 
a Johannes Haindl jednali o rozvoji 
dopravní infrastruktury, o postupu 
obou zemí a speciálně Ústeckého 
kraje a Saska v boji proti extremis-
mu, dotkli se rovněž spolupráce 
škol při rozšiřování výuk němčiny 
respektive češtiny a výměnných 
praxí nebo společné snahy o zápis 
Českosaského Švýcarska do sezna-
mu přírodního dědictví UNESCO. 

Navštívili nás

Aktuality • Informace

Dovolujeme si vás seznámit 
s dopisem, který obdržela 

hejtmanka Jana Vaňhová. 

 „Vážená paní, dovolte, abych
Vám jménem obyvatel obce 
Horní Habartice i jménem svým 
poděkoval za nesmírně cen-
nou materiální pomoc, kterou 
jste nám poskytla v souvislosti 
se záchrannými a likvidačními 
pracemi po bleskové povodni, 
která 4. 7. 2009 zasáhla naši 
obec. Velice si vážíme projevu 
solidarity s naší obcí, která byla 
opravdu obrovská. Ať už se jed-

nalo o fi nanční dary, materiální 
či fyzickou pomoc, dárky a akce 
věnované dětem z postižených 
obcí, ale i obyčejnou lidskou 
pomoc a podporu v náročné 
krizové situaci. Obec veške-
ré humanitní dary soustředila 
a následně vydávala občanům, 
jejichž domy byly vytopeny.
 Opět se prokázalo, že si lidé 
nejsou vzájemně lhostejní 
a dovedou si pomáhat a pod-
pořit se v obtížných životních 
situacích.“ 

Miroslav Podaný,
starosta obce Horní Habartice

Poděkování starosty

Některá média v závěru minulé-
ho týden nesprávně interpre-

tovala připomínky Rady Ústeckého 
kraje ze dne 21.10. 2009 ke Stát-
ní energetické koncepci (SEK) do 
roku 2050 tak, jak ji k veřejnému 
projednání předložilo ministerstvo 
průmyslu a obchodu (MPO).
 Rada Ústeckého kraje NEROZ-
HODLA o prolomení tzv. územ-
ních ekologických limitů těžby 
hnědého uhlí zrušením usnesení 
vlády č. 444/1991 ze dne 30. říj-
na 1991. Toto je obsahem návrhu 
SEK, což Rada ÚK ve svém usne-
sení pouze konstatovala s tím, že 

požaduje v případě takového roz-
hodnutí splnit podmínku vyřešení 
všech střetů zájmů mezi těžeb-
ními společnostmi a vlastníky 
nemovitostí, včetně vyřeše-
ní zájmu jednotlivých obcí. 
Bez jasné dohody a splnění 
požadavků občanů a obcí zru-
šení těchto limitů není možné.
 Rada Ústeckého kraje jednoznač-
ně podporuje také zvýšení odvodů 
za vytěženou surovinu z dobýva-
cích prostor a chce směřovat takto 
získané zdroje k navýšení prostřed-
ků kraje na programy revitalizace 
území a jeho resocializaci.

O případném zrušení těžebních limitů 
v Ústeckém kraji rada nerozhodovala 

Pokračování ze str. 1

 „Roztříštěnost cestujících u obou 
dopravních prostředků snižovala 
hospodárnost využívání veřejných 
prostředků na zajištění základní 

dopravní obslužnosti. Rada Ústec-
kého kraje proto schválila nový kon-
cept, který v pracovní dny převede 
těžiště dopravní nabídky na posí-
lenou autobusovou linku, která je 
na této trase 6x levnější než vlak,“ 

uvedla Jana Vaňhová hejtmanka 
Ústeckého kraje. Počtem zastá-
vek, časovými intervaly a trasou 
nahradí autobusy vlakovou dopra-
vu v plném rozsahu. Autobusy 
vlakům konkurují i co do pohodlí 

cestujících. Argumenty některých
starostů se ukázaly jako liché, mys-
lí si Jiří Šulc radní Ústeckého kraje
pro oblast dopravy. „Zatímco do
jednoho vlakového vagonu se do
chodbičky vejde jeden, max. dva
kočárky, do kapacitních autobusů
se vejde minimálně stejné množství.
Maminky s kočárky navíc nebudou
muset překonávat metr vysoké
bariéry a budou moci pohodlně
nasednout do nízkopodlažního
autobusu,“ uvedl Jiří Šulc. 
 S ohledem na polohu a turistic-
ký potenciál zůstává na trati 084
zachován dostatečně frekventovaný
provoz o sobotách nedělích a svát-
cích. V provozu bude 7 párů vlako-
vých spojů, které budou zajišťovat
dostupnost turistů do Národních
parků České a Saské Švýcarsko
návaznostmi z vlaků z Ústeckého
a Libereckého kraje, částečně též
přes Ebersbach z Drážďan. V Miku-
lášovicích bude také zajištěna návaz-
nost na důležitou trať 083 Rumburk
– Šluknov – Dolní Poustevna, která
je v koordinaci s německou stranou
připravována na prodloužení přes
Sebnitz a Bad Schandau do Děčína.
Přestupy mezi tratěmi v Mikulášo-
vicích zabezpečí spojení do Dolní
Poustevny a některé vlaky budou do
Dolní Poustevny a v budoucnu do
Sebnitz pokračovat přímo.

Místo vlaků moderní autobusy

Česká stomatologická komora zveřejnila na webu přehled zubních 
pohotovostí v celé České republice. Webové stránky komory www.

dent.cz nabízejí aktuální kontakty na lékaře a zubní pohotovosti, jejich 
otvírací doby a další statistické údaje. Přehled pohotovostí najdete na 
stránkách komory v sekci pro veřejnost a pod zarážkou lékařů beroucích 
ještě nové pacienty a jsou rozděleny podle krajů. V Ústeckém kraji nalez-
nete zubní pohotovost v okresech Děčín a Most. Dnes vám nabízíme 
přehled služeb na měsíc listopad (v příštím vydání až do konce roku). 
Ordinační hodiny a služby doporučujeme předem telefonicky ověřit!
Okres Děčín:
31. 10. – 1. 11.  MUDr. Bolfíková Renata,
 Varšavská 1863/7, Děčín VI-Letná, tel. 412 535 930,
7. – 8. 11.  MUDr. Jůdová Jana,
 Riegrova 773/72, Děčín II-Nové Město, tel. 412 523 410,
14. – 15. 11.  MUDr. Sýkorová Eva,
 U Plovárny 1190/14, Děčín I, tel. 412 502 216,
17. 11.  MUDr. Křemenová Alena,
 Sokolská 129, Děčín IX-Bynov, tel. 412 544 539,
21. – 22. 11.  MUDr. Miličová Jiřina,
 Anenská 385/2, Děčín I, tel. 412 510 154,
28. – 29. 11.  MUDr. Vojtěch Vladimír,
 U Plovárny 1190/14, Děčín I, tel. 412 502 216,
Ordinační hodiny v okrese Děčín jsou od 8 do 11 hod.
Okres Most:
Zubní pohotovost v Mostě funguje na adrese Paracelsus s. r. o., areál 
Chemopetrol, a. s., Litvínov – Záluží, tel. 476 162 240, ordinační hodi-
ny jsou o sobotách, nedělích a svátcích vždy od 9 do 18 hod.

Kam na zubní pohotovost?

Firma a Živnostník roku 2009Úspora:
16 milionů!

Integrovaná střední škola staveb-
ní v Ústí nad Labem – Krásném 

Březně je jednou z mnoha střed-
ních škol zřizovaných Ústeckým 
krajem. Její žáci Lukáš Šotola 
a Martin Jancsovics obsadili ve 
fi nále 13. ročníku Soutěže učňů 
stavebních oborů první místo. 
Soutěž se konala 22. – 24. září 
v Praze v rámci dvacátého jubilej-
ního mezinárodního stavebního 
veletrhu For Arch 2009 (Meziná-
rodní fi nále 13. ročníku SUSO, 
tedy Soutěže učňů stavebních 
oborů – školní rok 2008/9).
 I přes velkou konkurenci fi nalistů 
z České a Slovenské republiky žáci 

Vítězství na For Arch 2009

Lavice v hlavním jednacím sále 
sídla Ústeckého kraje zaplnili 

dne 16. října oční specialisté z celé 
republiky. Pod záštitou Senátora 
parlamentu ČR Pavla Sušického 
a hejtmanky Ústeckého Jany Vaňho-
vé tu proběhl XX. Oftalmologický 
den.  Jeho hlavní organizátorka, 
primářka Očního oddělení Masary-
kovy nemocnice v Ústí nad Labem 
Ivana Liehneová, určila jako gene-
rální témata setkání očních lékařů 
problematiku katarakty a plastic-
kých operací. 

Krajský úřad hostil
XX. Oftalmologický den 

 Shromážděné lékaře na úvod 
pozdravil senátor Pavel Sušický, 
který zavzpomínal na počátky tra-
dice konání ústeckých oftalmo-
logických dní, poděkoval celému 
týmu spolupracovníků, kteří stojí za 
jeho úspěchem a připomněl důvod, 
proč se podobné sympózium pořá-
dá: „Vzdělávání je neopomenutel-
ná součást vývoje každého lékaře. 
Doktoři by na něj neměli zapomí-
nat. Jsem rád, že se zde takto pravi-
delně scházíme, a věřím, že budete 
odcházet bohatší o spoustu odbor-
ných poznatků.“ 
 V předsálí mohli odborníci volně 
diskutovat, předávat si své zkuše-
nosti a prohlédnout si prezentační 
stránky s nejnovějšími přístroji a pro-
pagačními materiály společností 
z oboru. Přednášky, které zazněly 
na hlavním sále, přispějí k  dalšímu 
kontinuálnímu vzdělávání a zku-
šenosti z nich budou aplikovány 
v nemocnicích, v očních sanatoriích 
a klinikách.

Ústecký kraj využil možností, 
které přináší e-aukce. Sjed-

notil poptávku po silové elektřině 
za sebe a jím založené a zřizované 
příspěvkové organizace a v elek-
tronickém výběrovém řízení hledal 
nejvhodnějšího dodavatele. Úspo-
ra 16 milionů korun ve srovnání 
s náklady za elektřinu v roce 2009 
byla příjemným překvapením. 
 Hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová k tomu řekla: „Jsem vel-
mi spokojená, a to vzhledem k fak-
tu, že ve srovnání s letošní cenou 
se e-aukcí podařilo cenu stlačit 
až o konečných 33,7 procenta. 
Dosažená úspora je nejen úspě-
chem, ale zároveň znamením, že 
bychom měli v trendu elektronic-
kých aukcí pokračovat a dále tak 
snižovat náklady kraje.“ 
 Výběrové řízení, které organi-
zovala společnost eCENTRE, a.s., 
bylo dvoukolové. Obchodníci 
s elektřinou nejprve podali v obál-
kách nabídkové ceny a tyto pak 
byly vstupní cenou pro druhé kolo, 
které se konalo 13. října ve formě 
e-aukce. Všichni účastníci přihlá-
šení on-line tak dostali příležitost 
své nabídkové ceny snížit, což se 
také stalo. Úspory dosahované při 
tomto typu výběrového řízení jsou 
podstatně významnější než při 
využívání běžně nabízených cen 
dodavatelů na příští rok v přímých 
nabídkách odběratelům.

3. ročníku učebního oboru Zedník 
zvítězili a navázali tak na řadu před-
cházejících úspěchů školy. Vítězství 
jim zajistilo postup do evropského 

fi nále, které se uskuteční na jaře
v portugalském Lisabonu. Držíme
palce a přejeme, aby se i tam pražští
vítězové prosadili.

Letošní ročník soutěže Živnostník 
roku se vymyká minulým letům 

v počtu přihlášených soutěžících. 
Živnostníci zřejmě nemají takový 
ostych srovnání s ostatními oproti 
fi rmám, které musí navíc odhalit 
své ekonomické výsledky. Celkem 
16 014 společností se zaregistro-
valo v Ústeckém kraji do letošního 
ročníku soutěže, kterou vyhlásily 
Hospodářské noviny. V Ústeckém 
kraji je podle Českého statistického 
úřadu registrováno celkem 122 997 
soukromých podnikatelů podnikají-
cích podle živnostenského záko-
na. Firmou roku Ústeckého kraje 
je výrobce kabelových žlabů CWS 
z Ústí nad Labem, který podniká od 

roku 1993 ve výrobě ochrany kabe-
lů uložených v zemi a Živnostníkem 
roku je provozovatel internetových 
stránek www.KamPoMaturite.cz 
Jiří Kadlec z Litvínova. Oba vítězové 
budou reprezentovat Ústecký kraj 
v celostátním fi nále. Vítězové všech 
krajů se pak utkají o celkové prven-
ství 26. listopadu ve Slovanském 
domě v Praze a diváci budou moci 
sledovat v pořadí 4. ročník předává-
ní cen v přímém přenosu na ČT 24. 
Více informací o podnikatelských 
soutěžích naleznete na www.fi rma-
roku.cz.

Soutěž Vodafone Firma roku 
Ústeckého kraje 2009: 1. – CWS, 

s.r.o., Ústí nad Labem, výrobce
ochrany  kabelů, 2. – SEKO EDM,
a. s., Louny, výrobce komponentů
pro energetický a letecký průmysl,
3. – ADLER Czech, s.r.o., Ústí nad
Labem, výroba reklamního textilu.

Ocenění Zlaté stránky Živnost-
ník roku Ústeckého kraje 2009:
1. – Jiří Kadlec, Litvínov, vzdělávací
agentura Amos, 2. – Daniela Tro-
jánková, Teplice, masérské služby,
3. – Jiří Turek, Ústí nad Labem,
zabezpečovací a poplašné systémy.

Ocenění Vodafone Byznys rebel
Ústeckého kraje 2009 obdržel Jiří
Kadlec.
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Obyvatelé Berlína měli jedi-
nečnou příležitost zhlédnout 

prezentaci o Ústeckém kraji, kte-
rou v Českém centru představila 
hejtmanka Jana Vaňhová. Tato pre-
zentace byla součástí projektu Čes-
kého centra v Berlíně, díky němuž 
se mohly v tomto roce pochlubit 
svými krásami již čtyři kraje České 
republiky. Ústecký kraj byl v tom-
to roce posledním a sérii uzavřel 
úspěšně a se ctí.
 O úspěchu svědčila i značná náv-
štěvnost, knihovna Českého cen-
tra byla zaplněna do posledního 

místa. Návštěvníky přivítal zástup-
ce ředitele Českého centra Tomáš 
Procházka, úvodní slovo pronesl 
vyslanec ve Spolkové republice 
Německo Milan Čoupek a dále už 
se mohla široká veřejnost seznámit 
s přírodními krásami Ústeckého 
kraje a s nejzajímavějšími turistický-
mi lokalitami stejně jako s průmys-
lovou tradicí v podání hejtmanky 
Jany Vaňhové. Vyvrcholením celé 
akce pak byla následná vernisáž 
nádherných fotografi í Ústeckého 
kraje, jejímiž autory jsou členové 
Studia H. Všichni přítomní mohli 

v závěru ochutnat speciality přive-
zené z Ústeckého kraje a sluší se
dodat, že tradiční tyčinky, klobás-
ky, svatební koláčky podobně jako
nabídka vín a likérů nadchly.
 Hejtmanka Ústeckého kraje Jana
Vaňhová řekla: „Výstava ukazu-
je všem návštěvníkům Berlína,
a věřím, že i spoustě zahraničních
turistů z jiných zemí Evropy, jak
zajímavý je náš kraj na úpatí Kruš-
ných hor a podél největší české řeky
Labe. Ta ostatně protéká i Němec-
kem a je v podstatě symbolem naší
staleté spolupráce.“

Berlínská výstava o našem kraji

ce k základnímu kameni pevnosti, je 
přiblížit Terezín obyvatelům i turis-
tům v jiném světle než je zvykem. 
Mnozí lidé si totiž Terezín spojují jen 
s obdobím holocaustu, ačkoliv je to 
především unikátní pevnost vojen-
ského stavitelství. „Společným cílem 
města a kraje je představit návštěv-
níkům z jiných regionů, ale i ze 
zahraničí Terezín jako živé a zajíma-

Tradiční Josefínské slavnosti

S císařem Josefem II. se nechaly vyfotografovat radní Ústeckého kraje Jana Ryšánková (vpravo) a starostka
Terezína Růžena Čechová

FOTO V. ŠAFRÁNEK, SOS ART

Modeláři Království železnic 
zahájili práce na druhé etapě 

budování největší modelové želez-
nice u nás, a to v Praze v centru 
Anděl City.  
 První částí modelu České repub-
liky bude Ústecký kraj, který bude 
dokončen v průběhu listopadu, 
i když původní termín byl říjen... 
Úžasný svět Království železnic se 
tak rozroste o 54 m2 plochy, 121 
metrů kolejí a 139 nejrůznějších 
staveb. Ústecký kraj je jedna ze sta-
vebně nejsložitějších částí kolejiště. 
Modelově ztvárňuje jak profi lově 
komplikovanou krajinu v údolí 
Labe, tak hustou železniční síť 
v nejprůmyslovější oblasti ČR. 
Navržený úsek bude zachy-
covat města Děčín, Ústí nad 
Labem a Most a jejich 
zjednodušenou želez-
niční síť. Model by 
měl co nejví-
ce odpovídat 
skutečnosti. 
Železniční sta-

nice, jejich členění, počet nástupišť 
i architektura bude vycházet co nejví-
ce ze skutečné dráhy, podobně jako 
krajinný ráz a architektura měst. Uvi-
díte nejen řeku Labe, hrad Střekov, 
ale i Autodrom Most s pohyblivým 
autoparkem vozů, Mosteckou uhel-
nou pánev, Ervěnický viadukt, Setu-
zu nebo pivovar ve Velkém Březnu.  
 Hora Říp, jedna z nejvýraznějších 
dominant našeho kraje, bude zná-
zorněna na samostatném panelu 
v měřítku „Z“ 1:220 a bude obsa-
hovat věrný model okolní krajiny 

včetně funkční železniční 
tratě mezi Kostomlaty 

pod Řípem a Straš-
kovem.

J. Miřácký

Náš kraj v Království železnic Ústecký kraj jako zprostředkující 
subjekt Operačního programu 

Vzdělávání pro konkurenceschop-
nost (OP VK) uspořádal 1. října 
konferenci na téma Podpora vzdě-
lávání v rámci realizace globálních 
grantů zmíněného programu. Kon-
ference se usku-
tečnila v prosto-
rách Soukromé 
střední školy pro 
marketing a pod-
nikání v Mostě za 
účasti zástupce 
hejtmanky kraje 
Pavla Koudy, čle-
na krajské rady 
pro školství  Petra 
Jakubce a dalších hostů. Na konfe-
renci byly prezentovány průběžné 
výstupy z deseti projektů podpo-
řených v 1. a 2. výzvě globálních 
grantů.

★ ★ ★

Na Krajském úřadu Ústeckého 
kraje jednali odborníci a školští 

pracovníci i pedagogové na konfe-
renci Škola a prevence – jak se to 
rýmuje? Cílem celodenního roková-

ní byla primární prevence rizikového
chování na našich školách, a to všech
stupňů.  Jak zdůraznil v úvodním
slovu konferenčního sborníku a také
v zahajovacím slovu před zaplněným
konferenčním sálem krajského úřa-
du Pavel Kouda (na snímku z kon-

ference), „…pre-
vence  je náročná
práce provázená
neustálým hle-
dáním cest, jak
co nejúčinněji
oslovit veřejnost
a zvláště pak
generaci mladých
lidí. Jejich život-
ní styl a kultura

se neustále mění a vyvíjejí a právě
Ústecký kraj se potýká s větší kon-
centrací různých forem rizikového
nebo problémového chování, ať už
jde o kriminalitu, prostituci, užívá-
ní návykových látek nebo i třeba
násilí…“ Součástí konference byly
i pracovní workshopy o chování ve
školních třídách, o adaptačních kur-
zech, metodice preventivního pro-
gramu nebo také na téma Zdravé
prostředí ve škole.

Dvě akce na dvojjediné téma: škola a vzdělávání 

Ústecký kraj se i nadále hlásí 
k aktivní podpoře vysokoško-

láků. Také v akademickém roce 
2009/2010 jim umožní získat sti-
pendium 20 tisíc korun, pokud 
o něj studenti projeví zájem. V his-
torii kraje to už bude pošesté. 
Doposud vysoko-
školákům během 
pěti let přispěl více 
než čtrnácti milio-
ny korun. Do této 
doby uzavřel kraj 
Smlouvu o zařaze-
ní do stipendijního 
programu Ústec-
kého kraje s 382 
studenty.
 Podle dosavad-
ních statistik odboru školství, mlá-
deže a tělovýchovy Krajského úřa-
du Ústeckého kraje mají o stipendia 
zájem spíše dívky. Potvrdilo se to 
i letos, kdy ze 103 nových žadatelů 
činil jejich podíl 77%. Nejvíce peněz 
dá kraj studentům ústecké Univer-
zity Jana Evangelisty Purkyně, kte-
rých je 51 (12 studentů Západo-
české univerzity v Plzni, 11 Vysoké 
školy fi nanční a správní v Praze, 
6 Univerzity Karlovy v Praze, 5 Čes-
kého vysokého učení technického 
v Praze) a dalším 18 studentům 

z 11 veřejných i soukromých vyso-
kých škol v České republice. Územní 
zastoupení žadatelů je následující: 
23 studentů je z Děčínska, 20 stu-
dentů z Mostecka, 15 studentů 
z Ústecka, 14 z Teplicka, 13 z Cho-
mutovska, 9 z Litoměřicka a 9 stu-

dentů z Lounska.
Největší podíl ža-
datelů tvoří tra-
dičně studenti pe-
dagogických obo-
rů – 37 %, dále 
24 % ekonomic-
kých oborů, 15 % 
dalších humanit-
ních oborů, 11 % 
technických oborů. 
Mezi novými žada-

teli o krajské stipendium je deset 
vysokoškoláků, kterým se podařilo 
dosáhnout studijního průměru 1,00.
 Stipendista musí splnit řadu 
podmínek, musí mít například 
trvalý pobyt na území Ústeckého 
kraje a dobrý prospěch při studiu 
na vysoké škole. Studenti, kteří 
peníze dostali, se museli zavázat, 
že budou na území Ústeckého 
kraje po skončení studia praco-
vat nebo podnikat minimálně po 
dobu odpovídající standardní délce 
absolvovaného studia. 

Pošesté dvacet tisíc
vysokoškolákům

Vsobotu 17. října patřilo histo-
rické město Terezín Josefín-

ským slavnostem. Návštěvníci mohli 
spatřit císařovnu Marii Terezii a její-
ho syna Josefa II., vojska z období 
napoleonských válek a plno dalších 
zajímavých postav z válečné his-
torie. Hlavním posláním slavností, 
jak zmínila starostka města Růžena 
Čechová u příležitosti položení kyti-

vé místo, jehož počátky sahají dale-
ko do historie. Terezínská vojenská 
barokní pevnost nemá svým rozsa-
hem v Evropě obdoby, přitom menší 
pevnost ve východočeském Josefově 
je turisty hojně navštěvovaná, ale 
o terezínské pevnosti málokdo ví“, 
připomněla členka Rady Ústeckého 
kraje pro oblast kultury a památkové 
péče Jana Ryšánková, která se celo-
denních slavností na pozvání města 
zúčastnila. Pokud se záměr připra-
vovaného projektu „Terezín – měs-
to změny“ podaří, řada vojenských 
opuštěných objektů i část terezínské 
pevnosti by měla být z peněz od 
Ministerstva kultury ČR do několika 
let opravena.  (dop)

Jste-li podnikatel v obci, zástupce
obce nebo občan, mající zájem  se

v tomto období zapojit do možností
čerpání prostředků EU či programu
Zelená úsporám? Okresní hospodář-
ská komora Louny je nositelem  pro-
jektu, který vás má seznámit s cha-
rakteristikou programů a typovými
aktivitami, které jsou podporovány
v rámci Programu rozvoje venkova,
Operačního programu Životního
prostředí, Operačního programu
Vzdělávání pro konkurenceschop-
nost, Operačního programu Lidské
zdroje a zaměstnanost, Integrova-
ného operačního programu – Cíl 3
/ Ziel 3 a Zelená úsporám. Chystáte
zateplování budovy, domu, vybudo-
vání čističky odpadních vod nebo ve
škole vybavit počítačovou učebnu?
V případě zájmu o bližší informa-
ce se obraťte na kontaktní místa
ve vašem okrese, jejichž kontakty
naleznete na www.dotace-uk.cz.
Projekt je realizován s fi nanční pod-
porou Ústeckého kraje.

Máte zájem o dotace?

Počátkem října se uskutečnila 
v Brně dvoudenní konferen-

ce 3IN e-governmentu, která byla 
zaměřená na elektronizaci veřejné 
správy. Diskutovalo se o odborných 
tématech se zaměřením na inovace, 
investice a informace spojené s ICT 
ve veřejné správě. Jedním z hlavních 
témat konference 3IN byly datové 
schránky, které mají za sebou tak-
řka celé náběhové období. Hovoři-
lo se ale i o tom, co může datová 
schránka nabídnout běžným obča-
nům, kteří si ji mohou zřídit na dob-
rovolném principu. Datové schrán-
ky by totiž neměly sloužit pouze 
komunikaci s úřady, ale například 
i s bankami a dalšími subjekty. Oba 
konferenční dny spojoval galavečer 
s předáváním cen Zlatý eGON pro 
nejlepší pracoviště Czech POINT 
v rámci České republiky. Krajský 
úřad Ústeckého kraje měl zastou-
pení v této soutěži, a to pracovni-

cemi úřadu Alenou Dvorskou, Idou 
Krunčíkovou a Janou Soukupovou,  
a přivezl si „stříbrného“ eGONa za 

Nejdynamičtější pracoviště Czech 
POINTu v České republice.

(dop)

Získali jsme stříbrný eGON 
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Regionální operační program regionu soudržnosti Severozápad.
Podporováno z Evropského fondu pro regionální rozvoj. „Vize přestane být snem“

www.nuts2severozapad.cz
www.europa.eu

Název projektu: Psychiatrická léčebna Petrohrad - ergoterapie
Realizátor: Ústecký kraj
Finanční zdroj: Regionální operační program NUTS Severozápad 
9.2  Integrovaná podpora místního rozvoje
9.2.2 Investice pro zlepšení fyzické infrastruktury
Celkové náklady projektu: 28 446 454,- Kč 
Výše dotace z ERDF + Státní rozpočet (92,5%): 26 312 969,- Kč 
Termín realizace projektu: 28.12.2007 – 30. 07. 2010 
Partner projektu: Psychiatrická léčebna Petrohrad, příspěvková organizace

Základní charakteristika a cíle projektu
Psychiatrická léčebna 
v současné době jako 
jeden z hlavních léčeb-
ných postupů využívá tzv. 
ergoterapie. Ergoterapie 
vytváří u psychicky nemoc-
ných sociální prostředí, ve 
kterém se pacienti učí zno-
vu začlenit do společnosti. 
Stávající nedostatečné
prostory ergoterapie nedo-
volují dostatečně kvalitní 
péči o pacienty a nelze 
využít všechny formy ergo-
terapie.
Hlavní cíl projektu je zvýšit 
předpoklady úspěšné léč-
by psychicky nemocných pacientů, přizpůsobit léčbu potřebám pacientů a zlepšit podmínky 
práce ergoterapeutů. Projekt spočívá v komplexní přestavbě bývalého špýcharu v areálu Psy-
chiatrické léčebny v Petrohradě. Budova, která projde rekonstrukcí , nemá v současné době 
žádné využití. Jedná se o kulturní památku, jejíž prostory slouží jako odkladiště nepotřebného 
materiálu. Nově zrekonstruované prostory budou využity právě pro účely ergoterapie, která je 
jednou z nosných léčebných procedur léčebny. Realizace projektu představuje jeden z klíčo-
vých faktorů budoucího kvalitativního i kvantitativního rozvoje poskytovaných služeb.

Název projektu: Integrovaná SŠ energetická, Chomutov, výstavba vzdělávacího centra
Realizátor: Ústecký kraj
Finanční zdroj: Regionální operační program NUTS Severozápad 
9.1. Regenerace a rozvoj měst
9.1.3.Infrastruktura v oblasti lidských zdrojů
Celkové náklady projektu: 55 804 921,- Kč 
Výše dotace z ERDF + Státní rozpočet (92,5%): 51 619 551,- Kč 
Termín realizace projektu: 28.12.2007 - 30. 06. 2010 
Partner projektu: Střední škola energetická a stavební, Chomutov

Základní charakteristika a cíle projektu
Cílem projektu je zkvalitnění v současnosti poskytovaných služeb středního a dalšího vzdělá-
vání SŠEaS prostřednictvím vybudování vzdělávacího centra – centra celoživotního vzdělávání 
pro výstavbu, údržbu a provoz budov – „Technická zařízení budov“. 
Toto centrum bude nabízet komplexní, interdisciplinární, na požadavky trhu orientované 
a svým přístupem v některých ohledech inovativní střední a další vzdělávání v oborech zamě-
řených na technická zařízení budov a staveb v rámci jejich výstavby, údržby a provozu.
Výstupem projektu budou revitalizované, zmodernizované, moderně vybavené pracoviště pro 
praktickou výuku a dílny pro obo-
ry (s možností získat kvalifi kaci 
i v dalším zaměření):
- zedník
- lakýrník a sádrokartonář
- klempíř a instalatér
Cíle projektu bude dosaženo pro-
střednictvím revitalizace, nového 
dispozičního uspořádání a moder-
ního vybavení pro výuku vybra-
ných objektů SŠEaS, které slouží 
v současnosti jako dílny pro něk-
teré obory tak, aby žáci středního 
i účastníci dalšího vzdělávání získá-
vali nejnovější znalosti, dovednosti 
a kompetence v daném oboru, 
přímo aplikovatelné v praxi.

Název projektu: VOŠ a SOŠ, Roudnice n.L., REKO
a zkapacitnění vzdělávacího zařízení VOŠ a SOŠ Roudnice n.L.-Vědomice
Realizátor: Ústecký kraj
Finanční zdroj: Regionální operační program
NUTS Severozápad 
9.2. Integrovaná podpora místního rozvoje
9. 2.2 Investice pro zlepšení fyzické infrastruktury 
Celkové náklady projektu: 24 728 015,11 Kč 
Výše dotace z ERDF + Státní rozpočet (92,5%):
21 737 705,25 Kč 
Termín realizace projektu: 01.08.2007 – 30. 07. 2010 
Partner projektu: VOŠ a SOŠ Roudnice nad Labem, p.o.

Základní charakteristika a cíle projektu
Předmětem projektu je rekonstrukce školy odloučeného pracoviště ve Vědomicích. V minulos-
ti objekt sloužil jako vzdělávací prostor školy, ale vzhledem k chátrajícímu stavu a povodním
v roce 2002 byl objekt z důvodu nevyhovujících technických, hygienických a bezpečnostních
důvodů uzavřen. Tento stav trvá již 5 let. Předmětem rekonstrukce bude vnější část budovy
a vnitřní prostory budovy (učebny, kabinety, sociální zařízení, šatny, jídelna, tělocvična). Sou-
částí projektu bude také nákup nezbytného vybavení.
Rekonstrukcí budovy získá škola nové učební prostory, ve kterých bude možné využívat všech
dostupných moderních systémů jak k teoretické výuce žáků, tak i k zajištění praktických zku-
šeností v oblasti zemědělství, ekonomiky a silniční dopravy.
Prostory budou využívány také pro výuku teorie studentů Fotbalové farmy VOŠ a SOŠ. Tito studen-
ti si vybrali pro své studium obor silniční doprava s rozšířenou výukou fotbalu. V současné době
tito studenti denně absolvují přesuny z hlavní 
budovy v Roudnici nad Labem na Fotbalovou 
farmu, která je v těsné blízkosti rekonstruova-
ného objektu ve Vědomicích. Tímto způsobem 
budou odstraněny časové ztráty plynoucí z pře-
sunů a zajistí se tak plynulá výuka studentů.
Výstupy projektu tak významně pozitivně 
ovlivní kvalitu vzdělávacích služeb. Realizací 
projektu dojde dále k tvorbě 2 nových pra-
covních míst.

Na říjnové Open Days v Bruselu 
zavítala delegace Ústeckého 

kraje v čele s hejtmankou Janou 
Vaňhovou a náměstkem hejtman-
ky Arnem Fišerem. Jde o již tra-
diční akci pořádanou Výborem 
regionů ve spolupráci s kraji, 
municipalitami, Evropskou komisí, 
Evropským parlamentem a dalšími 
partnery. Cílem tohoto Evropské-
ho týdne regionů a měst je vytvo-
řit co možná nejlepší prostor pro 
setkání jednotlivých aktérů zabý-

vajících se regionálním rozvojem 
v Evropské unii. 
 Program „otevřených dnů“ nabídl 
celkem 124 seminářů ve 4 základ-
ních tematických oblastech. Dele-
gace Ústeckého kraje se během své 
návštěvy Bruselu obrátila také na 
eurokomisaře Vladimíra Špidlu a čle-
na Evropského parlamentu Richar-
da Falbra se žádostí o pomoc při 
řešení problematiky obce Obrnice, 
jež se týká otázky veřejné podpory 
a možnosti její notifi kace Evropskou 

komisí. Mezi diskutovanými tématy
se objevily také současná situace
zemědělství v regionu, dopad eko-
nomické krize na regionální podni-
ky, Lisabonská smlouva a nomina-
ce nového českého eurokomisaře.
Delegace se dále setkala s několika
hejtmany českých krajů a členy PES
frakce Výboru regionů, kde hovořila
o klíčových bodech jednání předsed-
nictva ve Výboru regionů. Open Days
2009 totiž provázelo také pravidelné
plenární zasedání tohoto orgánu.

Open Days v Bruselu

Zleva je A. Fišera a hejtmanka J. Vaňhová, eurokomisař Vl. Špidla a A. Konopásek, vedoucí odboru kancelář
hejtmanky a zástupce ředitele krajského úřadu

V Bruselu, sídle Evropské unie, 
kde má své zastoupení v Čes-

kém domě vedle dalších regionů 
České republiky rovněž Ústecký 
kraj, se představily vítězné turis-
tické destinace z řady evropských 
států, jež byly oceněny již ve třetím 
ročníku soutěže EDEN 2009 vyhla-

šované Evropskou komisí. Titul 
excelentní turistické destinace zís-
kalo také České Švýcarsko z Ústec-
kého kraje. 
 Bruselského jednání o spolupráci 
nejvýznamnějších turistických desti-
nací starého kontinentu se zúčastnil 
Radek Vonka,  člen Rady Ústeckého 

kraje s gescí za oblast regionálního 
rozvoje a cestovního ruchu, jenž 
je zároveň předsedou správní rady 
obecně prospěšné společnosti Čes-
ké Švýcarsko. Tu v Bruselu zastupo-
val také ředitel o.p.s. České Švýcar-
sko Marek Mráz (na snímku jsou 
oba pánové s cenou EDEN 2009).

Cena EDEN Českému Švýcarsku

Vpondělí 12. října otevřela Střed-
ní škola energetická a stavební 

v Chomutově (příspěvková organi-
zace Ústeckého kraje) nově zrekon-
struované prostory pro žáky učeb-
ních oborů. Kromě zateplení budovy 

a výměny plastových oken byla posta-
vena výuková hala pro obor strojník 
požární techniky a vzdělávacího cen-
tra v ulici Na Moráni. Investorem byl 
Ústecký kraj a celý projekt byl spolu-
fi nancován Regionálním operačním 

programem Regionu soudržnosti
Severozápad (podrobněji o projektu
dole na této straně). Ofi ciálního pře-
dání stavby se zúčastnila i hejtmanka
Jana Vaňhová a další představitelé
kraje i krajského úřadu.

Rekonstrukce školy

Na pražském ministerstvu prů-
myslu a obchodu jednali 15. říj-

na s ministrem Fischerovy vlády 
Vladimírem Tošovským dva předsta-
vitelé Ústeckého kraje, hejtmanka 
J. Vaňhová a náměstek A. Fišera. 
Zajímali se hlavně o nedávno před-
loženou energetickou koncepci ČR 
a vyslovili důrazně požadavek, aby 

alespoň část peněz z vyrobené elek-
třiny nebo tepla, z každé vytěžené 
tuny uhlí, šla do Ústeckého kraje. 
Tedy občanům, kteří tu doplácejí na 
zhoršené podmínky kvalitou svého 
života. Musí začít fungovat spra-
vedlivější přerozdělování peněz od 
výrobců energií. Dalším okruhem 
problémů byla například krajská prů-

myslová zóna Triangle. Krajští politici 
požádali Vladimíra Tošovského, aby 
jeho ministerstvo přehodnotilo stra-
tegii této zóny tak, aby Ústecký kraj 
v ní mohl nabízet pozemky i men-
ším investorům, a to i z kraje nebo 
z Česka. Kraj uvažuje také vytvořit 
podmínky k vystavení fotovoltaické 
elektrárny v PZ Triangle.

O energetice i Triangle 

Ministr průmyslu a obchodu vlády ČR Vladimír Tošovský (vlevo) jednal ve svém úřadu s hejtmankou Ústeckého 
kraje Janou Vaňhovou a jejím náměstkem Arnem Fišerou
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tu extremismu, neřeší proble-
matiku komplexně. Proto, aby 
byl boj s extremismem účinný, 
jsme vyvolali společnou diskusi 
mezi jednotlivými orgány státní 
správy a samosprávy. Za účasti 
odborníků jsme popsali hlavní 
příčiny a ohniska sílícího vlivu 
extremismu nejen v Ústeckém 
kraji. Jen díky komplexnímu 
pojetí budeme schopni navr-
hovaná opatření účinně reali-
zovat. Pouze systémové řešení 
povede k úspěchu.“ 

Otázka extremismu se řeší na 
různých úrovních již několik 
let, co nového přinesla konfe-
rence?
 „Tato konference se liší od 
mnoha ostatních v jednom 
zásadním bodě. Oproti jiným 
akcím podobného typu zde mís-
to prázdných povzdechů zazně-
ly opravdové návrhy na řešení. 
Vrcholní představitelé státních 
orgánů zde prezentovali vlastní 
programy.“ 

Jaké konkrétní kroky budete 
podnikat za Ústecký kraj?
 „Mým cílem do budoucna 
je tyto programy smysluplně 
a v jednoduché formě zpro-
středkovat starostům. Ústecký 

kraj chce poskytovat odborné 
poradenství v otázce boje proti 
extremismu, ale to je jen jedna 
z mnoha činností, které v této 
oblasti plánujeme. Budeme 
podporovat vzdělávání, školení 
a semináře nejen pro veřejnost, 
ale také pro úředníky, kteří 
musí být odborníky na danou 
problematiku, aby ji dokáza-
li účinně čelit. Další oblastí je 
také zlepšení vymahatelnosti 
práva. Domnívám se, že drob-
nou změnou stávajících zákonů 
je možné extremismu předchá-
zet. V neposlední řadě od nás 
starostové v nejbližších dnech 
dostanou tzv. „minimanu-
ál“, tedy já tomu říkám tako-
vou kuchařku, jak postupovat 
v konkrétních situacích, kdy 
hrozí nějaká extremistická akce 
a podobně.“ 

Hovoříte o legislativních úpra-
vách, co konkrétně by se pod-
le vás mělo změnit a jak toho 
chcete dosáhnout?
 „Mé návrhy vycházejí ze sou-
časných legislativních podmí-
nek a refl ektují potřeby staros-
tů a obyvatel kraje. Domnívám 
se, že by klidnému soužití oby-
vatel prospělo, kdyby opakova-
né přestupky byly posuzovány 

jako trestný čin podobně, jako 
je to u krádeží. Myslím, že by 
obyvatelé měli dostat možnost 
odpracovat si dluh vůči veřej-
ným institucím a v neposlední 
řadě bych chtěla posílit pra-
vomoci starostů, aby se moh-
li vyjádřit k umístění hracích 
automatů v jejich obci. Nyní 
budeme hledat cesty, jak těchto 
změn dosáhnout. Zastupitelstvo 
kraje může iniciovat legislativní 
změny, např. v sociální oblasti 
nebo v oblasti potírání drobné 
kriminality.“

Myslíte si, že jedna konference 
vyřeší problematiku extremis-
mu?
 „Jedna konference skutečně 
nevyřeší celou problematiku. 
Zároveň musím dodat, že 70 % 
dotázaných v průzkumu STEM/
MARK se domnívá, že současná 
opatření, která mají vést k elimi-
naci extremismu, nejsou účinná. 
Pro zvýšení bezpečnosti našich 
obyvatel musíme jednat. Pro-
to výsledkem této konference 
je návrh několika konkrétních 
řešení. Tuto konferenci vnímám 
jako začátek dlouhodobějšího 
procesu, kdy začneme extremis-
mus konečně řešit v jeho kom-
plexním pojetí.“ 

Jana Vaňhová: Pro zvýšení bezpečnosti
našich obyvatel musíme jednat

Čerpání z evropských fondů, 
rekonstrukce zařízení soci-

álních služeb nebo vzdělávání. 
Takové byly nejčastější dotazy sta-
rostů z litoměřického okresu, kteří 
se v úterý 20. října sešli v zasedací 
síni Městského úřadu v Litoměři-
cích s hejtmankou Ústeckého kraje 
Janou Vaňhovou v rámci dalšího 
z tzv. „hejtmanských dnů“. Kromě 
Jany Vaňhové se dne zúčastnili také 
členové Rady Ústeckého kraje Jana 
Ryšánková a Petr Jakubec, vedoucí 
odboru strategie, přípravy a realiza-
ce projektů Jaroslava Kuszniruková 
a předseda Okresní hospodářské 
komory Louny František Jochman.
    Možnosti diskutovat s představi-
teli kraje využilo asi 25 starostů obcí 
z Litoměřicka. Jana Vaňhová pro ně 
měla připravené základní informace 
o prioritách krajské vlády, mezi kte-
ré patří v první řadě zdravotnictví, 
úpravy krajského rozpočtu nebo 
v souvislosti s hospodářskou recesí 
řešení narůstající nezaměstnanosti. 
Hejtmanka starostům představila 
realizované a chystané investiční 
akce kraje na Litoměřicku a také 
dotační programy, a to nejen ty 
krajské. V diskusi o problémech 

O prioritách kraje a rozvoji Litoměřicka

starostů obcí litoměřického okre-
su nejčastěji zaznívaly připomínky 
k prevenci bleskových povodní péčí 
o místní toky, potřebě dobudování 

komunikací vyšších tříd v regionu 
a také bezpečnostní situaci. 
 Svou návštěvu Litoměřic zakonči-
la paní hejtmanka ve výjezdovém 

stanovišti Zdravotnické záchran-
né služby Ústeckého kraje, kde ji 
přivítal ředitel ZZS ředitel Ilja Deyl. 
Zdravotničtí záchranáři se pochlu-

bili budovou stanoviště. Dvoupod-
lažní budova ZZS Litoměřice má pět 
garážových stání, dispečink, sklady 
i potřebné zázemí lékařů a sester. 

Obzvlášť výhodné je její umístění
de facto v areálu místní nemocnice.
Péče o občany celé spádové oblasti
je tak kvalitní a rychlá. 

Pohled do hlavního jednacího sálu na Červeném hrádku, kde se první říjnový den sešlo téměř dvě 
stě účastníků konference

Dokončuje se minimanuál
Jedním z konkrétních výstu-

pů Bezpečnostní konferen-
ce, která se uskutečnila 1. října 
na Červeném hrádku v Jirkově 
je i tzv. minimanuál, který má 
starostům měst a obcí sloužit 
jako návod v boji proti extre-
mismu. Starostové se zde mimo 
jiné dočtou kam a na koho se 
obrátit v konkrétních situacích. 
Dokument obsahuje například 
i přehled extremistických sym-
bolů, názvů problematických 
hudebních skupin či data výročí, 
jež extremisté často zneužívají 
ke svým akcím. „Na rozdíl od 
podobných dokumentů tohoto 
typu tento materiál nevzniká 
od zeleného stolu, ale starosto-
vé měli možnost se k jeho obsa-
hu na konferenci vyjádřit a při-
spět vlastními zkušenostmi,“ 
komentovala obsah minimanu-
álu Jana Vaňhová, hejtmanka 
Ústeckého kraje.
 Finální podobu minimanuálu 
obdrží starostové v nejbližších 
dnech. V současné době kraj 
zapracovává některé postřehy 
z konference, materiál tak bude 

reagovat na aktuální potřeby 
starostů, kterým má sloužit. 
Ústecký kraj chce tento doku-
ment průběžně doplňovat na 
svých webových stránkách tak, 
aby uvedená fakta odpovídala 
aktuálnímu vývoji.

Hejtmanka Jana Vaňhová, vedle ní náměstek ministra vnitra Jiří 
Komorous a náměstek ministra práce a sociálních věcí Marián Hošek

Jörg Michaelis, vedoucí odboru potírání kriminality saského zem-
ského ministerstva vnitra a Olaf Vahrenhold, šéf odboru Zemské-
ho úřadu na ochranu ústavy Svobodného státu Sasko (zleva), kte-
ří svojí přítomností i přednáškami umocnili mezinárodní význam 
bezpečnostní konference

J. Vaňhová představuje titulní stranu připravovaného minimanuálu

Téměř dvě třetiny obyvatel 
Ústeckého kraje se obávají 

extremistických skupin, hovoří 
výsledky nejnovějšího průzkumu 
veřejného mínění od společnos-
ti STEM/MARK v Ústeckém kraji. 
Hejtmanka Jana Vaňhová proto 
svolala v říjnu mezinárodní Bez-
pečnostní konferenci, která se 
zabývala problematikou extre-
mismu. Na zámku Červený hrá-
dek v Jirkově se sešli čelní před-
stavitelé státní správy, starostové 
měst a obcí a další odborníci na 
zmíněnou oblast, aby upozornili 
na výskyt tohoto sociálně pato-
logického jevu, ale především, 
aby hledali způsoby jeho elimi-
nace. Co sama považuje za jeho 
hlavní příčiny a jak chce z pozice 
hejtmanství extremismus řešit, 
jsme se zeptali hejtmanky Jany 
Vaňhové.

Proč jste se rozhodla svolat 
bezpečnostní konferenci? 
 „Extremismus je téma, které 
v posledních měsících zahýba-
lo celou Českou republikou. 
Připomeňme situaci v Ústí nad 
Labem, Janově, Jirkově nebo na 
dalších místech. Vím, že se oby-
vatelé necítí za současné situace 
bezpečně. To dokazují i nejno-
vější výsledky průzkumu, kte-
rý jsme nechali zpracovat pro 
účely konference. Domnívám 
se, že současné návrhy, které 
mají vést k potlačení výsky-
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Tajenka křížovky ze zářijového čís-
la krajských novin ukrývala otáz-

ku: Kolik obyvatel žije v Peruci 
a co ji proslavilo(?). Ti, kteří odpo-
věděli, že Peruc má přibližně 2100 
obyvatel a že ji proslavila pověst 
o Oldřichovi a Boženě, byli zařazeni 
do slosování o ceny (stejně jako ti, 
kteří odpověděli, že Peruc proslavily 
dožínky, o kterých jsme vás v minu-
lém čísle informovali nebo přidali 
další informace o tomto městysi). 
Z došlých emailů, korespondenčních 
lístků a pohledů jsme vylosovali tří 
výherce, kteří od nás obdrží knihu 

o Ústeckém kraji. Jsou jimi: Fran-
tišek Henzl z Loun, Josef Krob
z Libochovic a Miroslav Pokor-
ný z Novosedlic. Všem výhercům
gratulujeme a pro vás ostatní zde
máme novou křížovku, jejíž tajenku
nám pošlete nejpozději do stře-
dy 18. listopadu 2009 na adresu:
Krajský úřad Ústeckého kraje, odbor
kancelář hejtmana, odd. tiskových
informací, Velká Hradební 3118/48,
400 02 Ústí nad Labem nebo pro-
střednictvím emailu na: sebesta.z
@kr-ustecky.cz. Nezapomeňte uvést
úplnou adresu a heslo „Křížovka“.

Usměvavé tváře z mnoha foto-
grafi í před Zámkem Korozlu-

ky, které nám posíláte, značí, že 
tuto památku opravdu dobře zná-
te. Děkujeme za příspěvky a knihu 
posíláme tentokrát do Loun Mile-
ně Súkeníkové, Ince Kocour-
kové do Horního Jiřetína a třetí 
publikaci Michalu Uhlířovi do 
Meziboří. Co se nedá opomenout, 
je poděkování většiny z vás maji-
teli Miroslavu Peroutovi za záchra-
nu a obnovu zámku. A co jsme si 
připravili na listopad? Pojmenujte 
správně pozdně románský kostel 
z období vzniku těsně před polo-
vinou 13. století. Traduje se, že byl 
původně opevněný a jeho loď měla 
zřejmě dřevěné patro s podsebitím 
vyloženým na těžkých kamenných 
krakorcích. Dnes se z románské 
fáze výstavby kostela dochovala 
apsida, sakristie a část lodi. Kostel 
byl několikrát upravován a přesta-

vován, přibyla mu věž a původní 
loď se dočkala rozšíření. Dnes jed-
nolodní kostel s půlkruhovou apsi-
dou z kvádrového zdiva, lizénami 
a obloučkovým vlysem upomína-
jícím na jeho románský původ, 
občas slouží liturgickým účelům 
a je nezaměnitelnou dominantou 
a chloubou obce. V roce 2009 
byla provedena oprava střechy 
a krovu románské apsidy v závě-
ru kostela a v rámci Programu 
na záchranu a obnovu kulturních 
památek Ústeckého kraje pro rok 
2009 byla vlastníku – římskokato-
lické farnosti – poskytnuta dota-
ce ve výši 82 900 korun, přičemž 
celkové náklady opravy přesáhly 
částku 118 tis. Kč. Těšíme se na 
Vaše odpovědi na adresu: Kraj-
ský úřad Ústeckého kraje, odd. 
tiskových informací, Velká Hra-
dební 48, 400 02 Ústí n.L., nebo
poupetova.s@kr-ustecky.cz.

Kulturní pozvánky

FO
TO

KVÍZ

??

 
FotokvízMezinárodní den seniorů

OBLASTNÍ MUZEUM
V CHOMUTOVĚ

Jirkov očima Ernsta Hennricha, 
až do 7. listopadu, gymnázium. 
Tajemství skicáků jirkovského uči-
tele.

SEVEROČESKÁ VĚDECKÁ 
KNIHOVNA V ÚSTÍ NAD LABEM

Paličkovaná krajka, až do 1. pro-
since, budova W. Churchilla 3. Sou-
bor exponátů Anny Šmídové.

REGIONÁLNÍ MUZEUM
V TEPLICÍCH

Porcelán s modrými cibulkami, 
až do 22. listopadu, jízdárna. Ide-
ou výstavy je seznámit návštěvníka 
s historií cibulového porcelánu. 
Praha 1968 – Teplice 1989 – stře-
ty s totalitou, od 6. listopadu až 
do 13. prosince, výstavní místnosti.
I. část: Franz Goëss – Praha 
1968 – putovní výstava zapůjčená 
Rakouským kulturním forem v Pra-
ze. Fotoreportér Franz Goëss byl 
v roce 1968 v bývalé ČSSR a zachytil 

reformní snahy v Praze od samých
počátků až po jejich ztroskotání
způsobené vstupem sil Varšavské
smlouvy. 
II. část: Teplice 1989 – výstava
fotografi í a dokumentů ze sbírek
Regionálního  muzea v Teplicích
ke 20. výročí „Sametové revoluce“
přiblíží průběh politických a spole-
čenských změn a jejich odraz v ději-
nách města. Výstava bude doplně-
na projekcí fi lmu z demonstrace
v Teplicích.   
Vernisáž výstavy se koná ve čtvrtek
5. 11. v 17:00 hodin

SEVEROČESKÁ GALERIE 
VÝTVARNÉHO UMĚNÍ
V LITOMĚŘICÍCH
Jaroslav Prášil – Přítomnost
paměti, až do 22. listopadu. V živo-
tě univerzitního profesora Jarosla-
va Prášila převládá jeden princip,
z něhož pak napájí energii pro svou
uměleckou tvorbu. Je to fenomén,
který se většinou pojmenovává jako
lidové řemeslo.

Křížovka o ceny

Už podvanácté patřil první říjen 
Mezinárodnímu dni seniorů. 

V poselství k problematice stár-
nutí z roku 1998 je mimo jiné 
věta:  Stárnutí není problém, nýbrž 
úspěch, kterého lidská společnost 
dosáhla…

Senior klub Louny

 Ve Vrchlického divadle v Lounech 
se 2. října sešli členové zdejšího 
agilního Senior klubu, který je 
nyní součástí občanského sdružení 

Pomoc bližnímu. Na setkání přijel 
Petr Husák, člen krajského zastupi-
telstva a předseda jeho sociálního 
výboru, přítomen byl i člen Rady 
Ústeckého kraje a zároveň mís-
tostarosta města Jan Čermák, sta-
rosta Loun Jan Kerner a další hos-
té. Komponované odpoledne bylo 
zdařilé a senioři zářili a dokonce 
omládli; to když mezi ně přijely 
děti s hudbou a zpěvem, s tanečky 
i s ukázkami opravdového spole-
čenského tance. Lounští senioři se 
letos také zapojili do literární sou-
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Hejtmanka Ústeckého kraje Jana 
Vaňhová přivítala v polovině 

října na půdě krajského úřadu Willi-
ama Lobkowicze. Tématem setkání 
byla diskuze nad možnou revitaliza-
cí hory Říp a spolupráce rodu Lob-
kowiczů a Ústeckého kraje při využi-

tí historických památek v majetku
rodu pro turistický ruch. Jednání
se za kraj zúčastnili také členové
Rady Ústeckého kraje Jana Ryšán-
ková (odpovědná za oblast kultury
a památkové péče) a Radek Vonka
(regionální rozvoj a cestovní ruch).

Setkání s Williamem Lobkowiczem

V duchu česko-maďarské vzá-
jemnosti se ponese měsíc lis-

topad v Teplicích, kde se uskuteční 
již 8. Měsíc maďarské kultury. Akci 
pořádá Svaz Maďarů žijících v čes-
kých zemích – organizační jednot-
ka Teplice (Cseh – és morvaországi 
Magyarok szövetsége Teplicei 
alapszervezet). Program bude zahá-
jen v pondělí 2. listopadu uctěním 
památky a položením květin na 
hroby Maďarů na hřbitově v Novo-
sedlicích. V Galerii ÚVU Teplice 
budou moci návštěvníci zhlédnout 
vernisáž maďarských malířů Kunst-
bergegnung International Dresden, 
která potrvá do konce letošního 

roku. Zavzpomíná se také na výročí 
maďarského hudebního skladatele 
Ference Liszta. Na řadu se dostanou 
také studenti drážďanské konzerva-
toře Z. Györi a C. Szeloczei. Do dějin 
maďarského výtvarného umění na-
hlédneme společně s maďarským 
malířem László Szedlárem v pondělí 
19. listopadu v Galerii ÚVU Teplilce. 
Ve středu 28. listopadu se rozloučí-
me tradiční Maďarskou katalinskou 
zábavou, jejíž součásti bude poprvé 
pravá maďarská zabíjačka. K tanci 
a poslechu zahraje skupina Acous-
tik-csalióköz pod vedením Šándora 
Molnára (v restauraci Městské sály 
od 20.00 hodin).

J iž tradičně – letos už po jede-
nácté – se koná Festival Dny 

české a německé kultury. Festival 
pořádaný od roku 1999 podporuje 
pozitivní spolupráci mezi kulturními 
institucemi a organizacemi v Čes-
ku i v Německu, v Ústeckém kraji 
i v Sasku a těší se stále větší přízni 
diváků a posluchačů. 
 V letošním roce si připomínáme 
20. výročí od pádu železné opony, 
a tak jsou Dny české a německé 
kultury věnovány především kri-
tickému ohlédnutí za událostmi 
tohoto období. Festival byl slav-
nostně zahájen v pondělí 19. říj-
na v Severočeském divadle opery 

a baletu v Ústí nad Labem a právě 
dnes večer i v Drážďanech. Kultur-
ně-umělecký charakter festivalu je 
pestrou nabídkou ze žánrů divadla, 
hudby, výstav, literatury, politiky či 
fi lmu. 
 V našem kraji můžete navštívit 
akce pořádané v rámci  festivalu 
v Ústí nad Labem, Děčíně a také 
v Řehlovicích. Za zmínku jistě stojí 
promítaní fi lmu Uprostřed Males-
treamu v prostorách Severočeské 
vědecké knihovny v Ústí nad Labem 
(7.11.), výstava Česko-německý 
malířský plenér 2009 v děčínské 
synagoze či Adventní slavnosti 
v Řehlovicích. Partnery festivalu, 
který se uskuteční od 30. října je 
také Česko-německý Fond budouc-
nosti. Podrobnosti o programu se 
dozvíte v denním tisku nebo na 
internetové adrese www.dcnk.cz.

Maďarská pozvánka do Teplic

Jedenácté Dny české a německé kultury

těže, a právě na pódiu Vrchlického 
divadla se nejlepší z nich dočka-
li věcných cen i kytic za umístění 
v kategoriích s příznačnými názvy: 
Co mi život dal a vzal, Co je to 
štěstí a konečně Můj nezapome-
nutelný zážitek. 

Plavba po Labi

 V úterý 29. září se na lodi Por-
ta Bohemica 1 na trase Litoměřice 

– Vaňov a zpět uskutečnila Labská 
plavba se seniory s hejtmankou 
Ústeckého kraje Janou Vaňhovou 
a jejím náměstkem Arnem Fišerou. 
Pro seniory byl připraven boha-
tý doprovodný program, hudba 
a občerstvení. Představitelé kraje 
hovořili s přítomnými občany o úrov-
ni sociálních služeb, které seniorům 
poskytuje Ústecký kraj ve svých zaří-
zeních a také další zřizovatelé včetně 
měst našeho regionu. 

V době uzávěrky těchto novin se setka-
li představitelé kraje, měst a obcí na dvou 
významných akcích: na třetím Veletrhu 

komunitárních programů (o využívání mj. evropských peněz 
na smysluplné projekty) a na semináři o potřebných úsporách 
energií v našem kraji. Podrobněji o obou setkáních již nyní na 
webových stránkách kraje a také v příštích Krajských novinách. 
Ty vyjdou v pátek 27. listopadu jako příloha MFDnes, Práva 
a Hospodářských novin v Ústeckém kraji.

Příště…


